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LUOMAN KYLÄYHDISTYS, HALLITUS 
KOKOUKSEN 7/23 PÖYTÄKIRJA 

Aika:   Keskiviikko 9.8. 2023 klo 18:05–20:35 
Paikka:  Artemik, Masalantie 625 
Osallistujat: Ahlsten Erkki, Bondestam Mårten, Brandt Janina, Brandt Joanna, 

Ehrnrooth Georg, Ehrnrooth-Jokinen Pepita, Pudas Annina, Saari 
Tuula, Schulman Kent, Toikka Anna-Mari, Valtanen Hannu ja 
Vähäkuopus Marko 

1. Kokouksen avaus  
Saari avasi kokouksen klo 18:05. Todettiin, että Saari toimii kokouksen 
puheenjohtajana ja Haaviston poissa ollessa Valtanen sihteerinä. 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Todettiin kokous sääntöjen mukaisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. Esityslistan hyväksyminen 
Hyväksyttiin kokouksen esityslista. 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Siirrettiin kokouksen 6/2023 pöytäkirjan tarkastaminen seuraavaan kokoukseen. 

5. Pankin vaihdon tilanne  
Janina Brandt raportoi tilanteesta. Käytännössä kaksi vaihtoehtoa: joko OP tai 
Nordea. Päätettiin, että Brandt selvittää vielä yksinkertaisesti, onko pankkien 
perimissä liustannuksissa eroja. – Keskusteluissa preferoitiin OP:ia. 

6. Kirkkonummen Vesi / Luoman vesijohto-, paineviemäri sekä pumppaamo 
Saari selosti tilannetta:  

Työ on käynnistynyt, urakoitsija on Lännen Alituspalvelut Oy. Koneita on tuotu 
Luomanpuron ja KehäIII:n väliselle alueelle. Kopiota kunnan hyväksymästä 
urakoitsijan tarjouksesta on pyydetty; Kirkkonummen Vesi -liikelaitos on 
ilmoittanut, että tarjous on salainen; kunnan lakimiehen mukaan se taas ei ole 
salainen, kuntalaisella on oikeus saada se nähtäväksi. 
Hyväksytyn tarjouksen loppusumma on runsaat 05 milj,€, muut tarjoukset yli 1 
milj,€. Toistaiseksi työtä tehdään KehäIII:n ympäristössä, ei Luomanpuron. 
Kaivantoja on suunniteltu tien molemmille reunoille 20*10*4 metriä. Tietoa siitä, 
seurataanko sa-saven esiintymistä, ei ole. Työn siirtyessä puron lähelle, 
ongelma korostuu. 
Maanomistajia on informoitu hankkeesta erittäin huonosti, esim. paineviemärin 
asentamisesta kiinteistöille ei ole informoitu lainkaan. 
ELY-keskukselta ei ole haettu kaivuulupaa ELY:n hallinnoimalle alueelle. 

Keskustelun jälkeen päätettiin: 
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- hyväksytty urakoitsijan tarjous vaaditaan nähtäväksi sen varmistamiseksi, mitä 
on sovittu sa-saven esiintymisen seurannasta. (Saari hoitaa) 

- nopealla aikataululla sovitaan kunnan ympäristöpäällikön kanssa tapaaminen 
asiasta. Tapaamiseen mukaan Kirkkonummen Vesi -liikelaitos ja GTK:n edustaja 
(Jaakko Auri). (Saari hoitaa) 

- kunnan rakennusvaslvonnasta selvitetään, ovatko hankkeen luvat kunnossa 
(Saari hoitaa)’ 

7. Fortumin 2*400 kV:n maakaapelit 
Saari selosti tilannetta: 
- Maanmittauslaitos järjesti Fortumin lunastus- ja haltuunottokokouksen 14.6. 

Kokous oli Fortumin taholta erittäin huonosti valmisteltu, kokouksen pj. ihmetteli 
avoimesti asiaa.  

- Maakaapelien suuntaporauksen edellyttämät kaivannot ovat aivan 
Luomanpuron vieressä. Mikäli sa-savea esiintyy, riski puron veden laadun 
suhteen on suuri ja ongelma leviää Espoonlahteen. Alustavasti on sovittu 
kokous kunnan ympäristöpäällikön, Fortumin/Microsoft 3465 Finland OY:n ja 
GTK:n Jaakko Aurin kanssa asiasta. Rakennustyöt alkavat vuoden 2024 aikana. 
ELY-keskuksen Kimmo Niemisen mukaan keskukselta ei ole toistaiseksi haettu 
vesilain edellyttämää lupaa hakkeelle. 

- Maakaapelihanke on vireillä KHO:ssa, valituksen on tehnyt masalalainen 
yrittäjä, jonka tontille maakaapelia suunnitellaan. – KHO:n päätöksen jälkeen 
asianosaiset valmistelevat Eduskunnan oikeusasiamiehelle valituksen kauppa- 
ja teollisuusministeriön virkamiesten toiminnasta Valtioneuvoston päätöksen 
valmisteluun liittyen. 

Keskustelujen jälkeen päätettiin 
- kiirehtiä kokousta kunnan, kaapelin omistajan, LKY:n  ja GTK:n välillä (Saari 

hoitaa) 
- valmistella yhteistyössä Vitträskin vesiosuuskunnan kanssa toimia 

Luomanpuron veden laadun (lähinnä pH) seurannaksi työmaan ylä- ja 
alapuolelta hankkeen käynnistyessä. (Saari hoitaa) 

- Luomanpuron veden laadun seurannan käynnistämisestä laaditaan 
lehdistöartikkeli Kirkkonummen Sanomiin ja Länsiväylään. (Valtanen hoitaa) 

8. Kyläaputoiminta 
1. Linda Eskmanin työsuhde 

Pyydettiin Eskman kuultavaksi. 
Hänellä on voimassa oleva 4 kk:n koeaika ja sairausloma, joka jatkunee ainakin 
vuoden vaihteeseen. Sairauden syy on voimattomat kädet. Hänellä on 
lääkäriaika 10.8. Lohjalla. Hän ei usko nopeaan tervehtymiseen. Tulevaisuuden 
suunnitelmia ei ole, hän odottaa saavansa Kelalta tukipäätöksen. 
Kuultuaan Eskmania, hallitus päätti yksimielisesti hänen työsuhteensa 
purkamisesta välittömästi. 
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2. Uusi henkilö on tiedossa kyläavustajaksi. Ahlsten on ”testannut” Peter Sjögrenin 
osaamista ja hän täytti ”kriteerit”. Työsopimus on allekirjoitettu. Hän on 
ehdottanut nelipäiväistä työviikkoa kolmen sijasta, mikä on myös sovittu. Töitä 
on varattu lokakuun loppuun. Talven mahdollisissa sisäremonteissa voi tulla 
ongelmia; hän voi toimia apumiehenä, mutta ei vastuullisena remonttimiehenä.   

9. Kvarnviken / Vieraslajitorjunta 
Yhdistys on saanut 1 440 € talkooavustuksia uimarannan kunnostukseen ja 
vieraslajien torjuntaan. 
Saari kertoi, että poliisilta on pyydetty tarkastuskäyntejä uimarannalle koulujen 
aloituksen läheisyyteen rannalla tapahtuneen ilkivallan vuoksi. Pukukoppien 
töhryjen poisto siirtyy kuitenkin myöhempään ajankohtaan. 

Lupiineja torjuttiin 19.6. alkaneella viikolla. Todettiin, että jättibalsamia esiintyy 
Luomanlahden rannalla, mutta sen torjunnassa ollaan myöhässä. 
Todettiin, että vieraslajien torjuntaa jatketaan ensi vuonna. 
  

10.Luomanpuron kunnostustyöt ja kalojen istutus 
Saari raportoi tilanteesta. 5.7. toteutettiin Virhon eljas Rahikaisen kanssa uudet 
kiviportaat junaradan alittavan siltarummun eteläpuolelle. Kunnostustyötä jatkretaan 
vielä Vähäkuopuksen johdolla. Kalojen istutusajankohta on toistaiseksi avoin; ELYn 
Mikko Koivurinta tulee mukaan, kunhan Mankinjoen poikastilanne selviää. 

11.  Luomanlahden siivoustalkoot  
Saari selosti tilannetta. ELY-keskukselta on saatu lupa vain veneväylän 
levennykseen ja olemassa olevan laiturin korjaukseen. Veneväylän kaislojen 
leikkaus on toteutettu. Seuraavaksi Katkottujen kaislojen ja risujen hakettaminen 
talkootyönä sekä rikkinäisten veneiden poistaminen. Talkoihin palataan 
myöhemmin. 
Keskusteltiin kaislikon laajemmasta poistosta. Päätettiin kysyä vesiosuuskunnan ja 
kiinteistönomistajien kantaa asiaan. Lähtökohtaisesti kaislikon poiston tulee 
toteuttaa luonnon monimuotoisuuden lisääntymistä. Saari valmistelee. 

12.Järjestöavustus ja kulttuuriavustus 
Järjestöavustuksen lopullinen summa on 942 €. Kulttuuriavustusta LKY ei saa.  

13.  Luomalaisten lasten/vanhempien kalastusharrastuspäivä  
Kalastuspäivä toteutuu 14.8. maanantaina Kvarnvikenin rannassa. Kalastusliitron 
opas tuo tarvittavat välineet ja opastaa onginnassa. Tilaisuudesta tiedotetaan FC-
sivuilla ja kotisivuilla. 

14.   Luoman Ljusdala 
Saari ja Valtanen tapasivat 19.6. Mikael Gerkmanin, joka on Uudenmaan kylien 
kyläcoach. Keskusteluissa vahvistui aiemman hallituksen kokouksen näkemys 
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Masaby Ungdomsföreningenin toiminnasta. Asiaan palataan seuraavissa 
kokouksissa. Sandström valmistelee.  

15.  Kulttiuri, tapahtumat ja Kirkkonummipäivät 
Saari ja Valtanen tapasivat 7.8. kunnan uuden kulttuuritoimen johtajan Piritta 
Nummisen. Hän oli hyvin kiinnostunut LKY:n suunnitelmista ja ilmoitti kunnan 
halukkuudesta olla mukana ja tukea hankkeita. 
Saari kävi läpi lähiajan tapahtumat: 
- 20.8. Eliel Saarisen 150-v syntymäpäivätapahtuma. Noin 50 henkeä mahtuu 

saliin. 
- Helsingin Design Weekin taideillat Hvitträskissä 9.9., 14.9. ja 16,9, Museo 

organisoi kutsun ja ilmoittautumiset. 
- Kirkkonummi-päivät 25.-27.8. Bobäcks skolan liikuntasalissa Avoin 

sählytapahtuma lapsille lauantaina klo 15-17 Vähäkuopuksen ohjauksessa. 
Todettiin, että kunta ei ole milllään ravoin mukana Eliel Saarisen 150 v juhlinnassa. 
Saarisen sukulaiset organisoivat Helsingissä (Scandic Grand Central-hotelli) 17.8. 
tilaisuuden. Tilaisuuteen valmistellaan tiedote Hvitträskin tapahtumista  - Valtanen 
valmistelee.  

16.Muuta 
- Kolabackenin datakeskuksen YVA-ohjelman esittely 15.8. klo 18-20 

Kartanorannan koululla. – YVA-prosessi käynnistyy ja asukkailla onmahdollisuus 
ilmaista näkemyksensä. – LKY vaatii maakaapelin liittämimstä YVA-ohjelmaan. 

- LKY:n kotisivujen päivitys. – Tiedustellaan Ossi Pylvänäiseltä päivitystä. 
- Vernepaikkojen lyhytaikaisvuokraus. – Kunta ei suosittele – Steffe vslmistelee. 
- Villi_Iran toiminta. Seurataan tilannetta. 
- Riihijuhlat. – Todettiin, ettei tänä vuonna järjesrtetä, mutta Hallow’iin tapahtuma 

mahdollipnen – seuraavassa kokouksessa. 
- Bondestam kertoi, että hänen vaimonsa teosten näyttely avautuu  Arbis’ issa 

8.8. ja on avoinna 17.9. asti.   

17.   Seuraava kokous 
Seuraava kokous on keskiviikkona 13.9. klo 18:00 VPK:lla. 

18.   Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20:35. 

Pöytäkirjan vakuudeksi, 

-----------------------------------------------         ---------------------------------------------------- 
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Tuula Saari     Hannu Valtanen 
puheenjohtaja             sihteeri


